
Svar fra Rælingen MDG 
 

Arealforvaltning og lokalmiljø 
 

1. Vi har programfestet at all nedbygging av natur skal kompenseres ved å restaurere natur et 
annet sted i kommunen. 
 
Vi sier nei til all ødeleggelse av truede naturtyper i Rælingen, inkludert et klart nei til 
oppdemming av Fjerdingbyputten. Se f.eks https://www.rb.no/redd-fjerdingbydammen/o/5-
43-2051796  
 
Vi vil beholde markagrensen. MDG mener at markagrensen er en absolutt grense og at 
ingen utbygging i kommunen skal forekomme utover denne grensen. 
 
Vi vil sikre at etablering av nye turveier og turstier i marka gir minimale naturinngrep. Vi sier 
nei til etablering av nye skogsbilveier, herunder den planlagte utvidelsen av Brudalsveien.  
 
Vi støtter opprettelsen av nasjonalpark i Østmarka.  
 
Vi mener at utbygging som hovedregel skal foregå ved å fortette i nord i nærheten av 
kollektivknutepunkter, og ikke ved å bygge mer i sør, fordi utbygging i sør ofte vil kreve større 
naturinngrep og føre til mer trafikk.  
 

2. Nei.  
 

3. Vi har blant annet tatt initiativ til, og fått gjennomslag for, at det skal utarbeides en temaplan 
for natur for Rælingen kommune.  
 
Vi vil sørge for at kommunen beholder sin plan- og miljørådgiver i full stilling, noe som er helt 
avgjørende for å sikre naturhensyn i plan- og miljøarbeidet i kommunen.  
 

4. Ja.  
 

5. Ja. MDG har programfestet at vi ikke vil ha energiutbygginger i urørt natur. Vi er imidlertid 
positive til å bygge ut sol- og vindkraft på «grå» arealer, som næringsarealer, 
parkeringsplasser, på tak og lignende.  
 

6. Ja.  
 

7. MDG har ledet klima- og miljøutvalget i Rælingen i denne perioden. Gjennom arbeidet der 
har vi fått på plass en ambisiøs kommunedelplan for klima, energi og sirkulærøkonomi. Vi 
har fått på plass kommunens første tallfestede klimamål (55 prosent kutt i 2030 
sammenlignet med 2009). Vi har innført klimabudsjett som styringsverktøy. Vi har fått 
etablert et klimafond som skal finansiere klimatiltak i kommunen.  
 
Klimabudsjettet og det tilhørende klimaregnskapet viser at det er innenfor bygg- og 
anleggssektoren kommunens utslipp er størst. Framover blir det derfor viktig å sørge for at 
alle utbygginger blir utslippsfrie, herunder transport til og fra byggeplasser. Vi vil også jobbe 
for minst mulig nybygging og mest mulig restaurering av eksisterende bygg, fordi 
restaurering og rehabilitering gir betydelige utslippskutt sammenlignet med å bygge nytt.  
 

https://www.rb.no/redd-fjerdingbydammen/o/5-43-2051796
https://www.rb.no/redd-fjerdingbydammen/o/5-43-2051796


8. Vi har programfestet at all nedbygging av natur skal kompenseres ved å restaurere natur et 
annet sted i kommunen.  
 

9. Naturrestaurering vil være aktuelt i forbindelse med bl.a Løvenstad-utbyggingen. Her vil vi 
jobbe for etablering av stedegen vegetasjon.  
 
Det er imidlertid vanskelig å svare konkret på hvilke andre arealer som er egnet for 
naturrestaurering uten at administrasjonen har utredet det. Vi kommer til å be 
administrasjonen gjennomføre en slik utredning i forbindelse med etableringen av en 
temaplan for natur.  
 

Jordvern og matsikkerhet 
 

10. Vi sier nei til all omdisponering av matjord i kommunen. I inneværende periode har vi bl.a 
kjempet hardt for å beholde Bårlijordet til matproduksjon, men her har vi blitt nedstemt av Ap, 
FrP, KrF og deler av Høyre.  
 

11. Ja.  
 

12. Ja.  
 

Skog/marka 
 

13. Vi har fått gjennomslag for at det skal etableres en temaplan for natur i kommunen.  
 
I kommende periode skal klima- og miljøutvalget slås sammen med landbruksutvalget. Det er 
et viktig grep som MDG har kjempet for. I praksis har mange av de viktigste 
skogbruksdiskusjonene i kommunen blitt tatt i landbruksutvalget, mens klima- og 
miljøutvalget kun har blitt orientert om diskusjonene der. Siden landbruksutvalget er et 
underutvalg som stort sett har bestått av vararepresentanter til kommunestyret, og siden 
mange av sakene i landbruksutvalget ikke har blitt lagt fram for kommunestyret, har det i 
praksis vært begrenset demokratisk innflytelse på skogbrukspolitikken i Rælingen.  
 

14. Ja.  
 

15. Ikke aktuelt. Vi mener Rælingen bør ha 30 prosent representativt vern som ambisjon, i tråd 
med anbefalingene i naturavtalen.  
 

16. Ja.  
 

17. Ja.  
 

18. Lokalt vil vi jobbe for det gjennom utvalgene og i alle relevante demokratiske prosesser. 
 
Nasjonalt har går vi inn for å vedta en overordnet lov som skal sikre gjennomføring av 
Norges mål for naturmangfold, etter modell fra klimaloven. Målene skal være null netto tap 
av natur (målt i tilstand og utbredelse) innen 2025, naturpositivitet innen 2030 og 20 prosent 
forbedring innen 2050. 
 
Nasjonalt vil vi også:  

▪ Intensivere kartleggingen av arter, vegetasjonstyper og økosystemer i norske skoger 
og stille krav om at kartlegging av skog utføres av biologisk og økologisk faglig 
kompetent personell. 

▪ Verne 10 prosent av den produktive skogen innen 2030.  



▪ Forby hogst i gammelskog og fjerne subsidier til bygging av skogsbilveier og hogst i 
bratt terreng. 

▪ Videreutvikle miljøkravene til skogsdrift, og redusere bruken av inngripende metoder 
som flatehogst, hogst og veibygging i hekke- og yngleperioder, samt markbearbeiding. 

▪ Øke og samordne støtteordninger for skogeiere som ønsker å gå over til en mer 
skånsom skogsdrift som ivaretar hensynet til miljøet. 

▪ Forby planting av fremmede arter i skogbruket. 
▪ Forlenge trærnes levetid gjennom å øke rotasjonstid i skogbruket for å ta bedre vare 

på biologisk mangfold og øke karbonlagringen i skog. 
 

19. Ja.  
 

20. Ja.  
 

Stedsidentitet 
 

21. Vi har allerede et godt overordnet planverk i kommunen. Problemet er gjennomføringen av 
det når det kommer til de konkrete områdeplanene og detaljreguleringsplanene. De 
overordnede føringene i kommunens arealdel og samfunnsdel ble veldig mye bedre ved 
siste rullering, men vi vil jobbe for å gjøre dem enda bedre. 
 

22. Ja, vi vil alltid jobbe for menneskevennlig tettstedsutvikling som sikrer at kommunens 
identitet beholdes. I kommende periode er det Løvenstad-utbyggingen som blir viktigst i så 
måte. Her vil vi blant annet jobbe for å sikre gode, åpne fellesområder som parker, 
lekeplasser og aktivitetsflater.  
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